
Zápis č. 7/8/2011 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
17. augusta 2011 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Dóra Hushegyiová, Michal Jesenko, Martin Kabát, Miroslav 
Kollár, Andrej Miklánek, Ildikó Nagy, Vladimír Slovák, Vladimír Talian 
Ospravedlnený: Milan Antol 
Hostia: Miloslava Zemková – generálna riaditeľka RTVS (ďalej len „GR RTVS“) 
Ľuboš Machaj – štatutárny zástupca GR RTVS pre SRo a riaditeľ Sekcie programu  
Ing. Peter Ondro – štatutárny zástupca GR RTVS pre STV a riaditeľ Sekcie ekonomiky  
Miesto konania: Bratislava, Mýtna 1, zasadačka GR RTVS  
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal, otvoril a viedol predseda Rady RTVS M. Kollár. Na začiatku zasadnutia 
privítal všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 8 členov Rady RTVS a rada je 
schopná uznášať sa. 
 
M. Kollár dal hlasovať o programe rokovania ako o celku: 
Uznesenie č. 51/2011: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v navrhnutom znení:  

1.  Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2.  Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3.  Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS – programové zmeny v jesennej programovej štruktúre; 

b) informácia o opatreniach na nápravu nedostatkov zistených finančnou 
kontrolou MK SR v súvislosti s čerpaním prostriedkov zo zmluvy so štátom za 
rok 2010; 

c) informácia o ukončení analógového terestriálneho vysielania; 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS a informácia o verejných 
obstarávaniach; 

e) informácia o priebehu hromadného prepúšťania; 
f) informácia o zmenách v orgánoch spoločnosti RTVS, s.r.o.; 
g) rôzne. 

4.  Návrh novely Štatútu a rokovacieho poriadku Rady RTVS.  
5.  Návrh plánu kontrolnej činnosti Rady RTVS v zmysle par. 8 ods. 1 písm. b) na II. 

polrok 2011.  
a) Kontrola účelnosti a efektívnosti nákupu výpočtovej techniky (Fa DI 420 037)  

6.  Správa o činnosti a hospodárení RTVS a o plnení záväzných ukazovateľov za I. polrok 
2011.   

7.  Sťažnosti a podnety. 
8.  Rôzne. 

a) Korešpondencia. 
 
Za: 8 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kollár, A. Miklánek, I. Nagy,  

V. Slovák, V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0    
Neprítomný: 1 / M. Antol /   
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2.  Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
M. Kollár informoval členov Rady RTVS o stave plnenia jednotlivých uznesení rady. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 52/2011: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z predchádzajúceho obdobia: 
Uznesenie Vyhodnotenie Poznámka 

12. Plní sa priebežne Harmonogram predkladania materiálov 
vyplývajúcich zo zákona o RTVS 
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16. Plní sa priebežne Zvolávanie zasadnutí rady 
22. Plní sa priebežne Dostali sme písomnú informáciu 

27. 

Úloha trvá, vyhodnotí sa po 
prípadnom podpísaní 
dodatku č. 3. Zmluvy so 
štátom 

 

39. Splnené  Termín na predloženie správy za II. štvrťrok je 10. 
8. 2011 – predložená polročná správa 

45. Plní sa priebežne Odpredaj rekr. zariadení 
46. Plní sa Inštalovaní do DK RTVS s.r.o. 

47. Úloha trvá, vyhodnotí sa 
priebežne Diskusia o regionálnych štúdiách 

48. Nevyhodnocuje sa  
49. Nevyhodnocuje sa  
50. Splnené Odoslaná správa do NR SR 
 
Za: 8 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kollár, A. Miklánek, I. Nagy,  

V. Slovák, V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0    
Neprítomný: 1 / M. Antol /   
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS – 
programové zmeny v jesennej programovej štruktúre  
M. Kollár navrhol, aby sa v tomto bode venovala pozornosť programovým záležitostiam. 
M. Zemková informovala, že momentálne beží aj v SRo aj v STV letná programová štruktúra.  
Ľ. Machaj informoval členov Rady RTVS o jesennej programovej službe RTVS. 
Skonštatoval, že posledné výsledky prieskumu MML ukazujú pri programových službách 
SRo nárast, resp. stabilitu a nezaznamenal problémové miesta. Situáciu v STV považuje za 
kritickejšiu ako v SRo. Uviedol, že na Dvojke neboli realizované žiadne zásadnejšie zmeny. 
Jedinou zmenou je presun formátu „komentárov“ na Dvojku, kde budú mať presný čas. 
Krátke spravodajstvo sa bude ďalej vysielať na Jednotke. Informoval, že boli spustené 
nákupy akvizícií a pripravujú sa do vysielania niektoré dokumenty. Podrobnejšie informoval 
o septembrovom nasadení nových formátov a konkrétnych programových zmenách. 
Z členov Rady RTVS položili otázky D. Hushegyiová, I. Nagy, V. Slovák a M. Kollár. 
Zaujímali sa o dôvod skrátenia správ na cca 13 minút, či zostane formát Lampa, či je 
súčasná programová štruktúra úsporná, či sa bude robiť nejaké promo novým veciam a či 
nehrozí pri „komentároch“ kolízia s futbalom. Ďalej sa pýtali, či je skrátenie správ nejaké ad 
hoc riešenie alebo je to súčasťou nejakej trvalejšej koncepcie ako naložiť so spravodajstvom, 
a ak takáto koncepcia existuje, v akom horizonte sa dajú očakávať ďalšie zásadnejšie 
zmeny, resp. ako bude komunikované spojenie regionálneho spravodajstva s tým skráteným 
spravodajstvom. 
Ľ. Machaj odpovedal na otázky členov rady a na otázky k správam uviedol, že spravodajstvo 
chápe ako polhodinové, pretože regionálne spravodajstvo chápe tiež ako spravodajský blok. 
Skrátenie o 7 minút podľa neho bude znamenať nie zníženie počtu informácií, ale ich 
dynamiku a lepšie a kvalitnejšie spracovanie. Informoval, že Lampa je zazmluvnená do 
konca roka a pôjde v tom formáte ako doteraz.  
P. Ondro na otázku týkajúcu sa šetrenia odpovedal, že prišlo v priebehu I. polroka k šetreniu 
a na jesennú programovú štruktúru bolo uvoľnených o 3 mil. eur viac z rozpočtu. 
Ľ. Machaj informoval, že je zazmluvnený pomerne veľký priestor v printových médiách na 
promo programu. Ku kolízii futbalu a „komentárov“ uviedol, že Liga majstrov bude chodiť 
v stredu na Jednotke a ku konfrontácii príde na jeseň 6 krát v utorok. 
M. Kollár otvoril rozpravu: 
A. Miklánek v rozprave uviedol, že ak zazneli slová, že sledovanosť STV je kritická, tak 
kritická je podľa neho z pohľadu toho, že dočasne klesal podiel na trhu. To je podľa neho 
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typické pre letné obdobie a je to aj vec interpretácie. Kumulatívny podiel je stále na úrovni 
10%. Upozornil na to, že podiel nemeckého verejnoprávneho vysielateľa je nižší. Obecne sa 
podľa neho dá povedať, že podiely verejnoprávnych vysielateľov klesajú a tento trend je 
obvyklý. Za druhý silný argument považuje cieľovú skupinu. Vysvetlil, že všetky dáta sa 
uvádzajú v kategórii 12 – 54, ale existuje viac ako 30% populácie, ktorí sú mladší ako 12 
rokov, resp. starší ako 54 rokov a podiel týchto starších ľudí bude časom stúpať. Upozornil 
na to, že zákonná povinnosť STV je cieliť aj na ľudí mladších ako 12 rokov a starších ako 54 
rokov. Rovnako však považuje za dôležité, aby sa čísla sledovanosti zastabilizovali 
a pripravili sa predpoklady na nárast. 
M. Kollár vysvetlil, že ak sa kriticky vyjadroval o podieloch, tak to nehovoril s ambíciou 
kritizovať letnú štruktúru, ale konštatoval to ako reálnu situáciu. Zaujíma ho reakcia 
krátkodobá aj dlhodobá, je zvedavý na Koncepciu riadenia a rozvoja  RTVS, ktorú má Rada 
RTVS dostať na jeseň a považuje ju za kľúčový materiál. Očakáva, že tak, ako na 
európskych televíznych trhoch narastá tlak na znižovanie priestoru pre vysielateľov verejnej 
služby, tak ten trend bude podľa neho pokračovať aj na Slovensku. 
Ľ. Machaj si myslí, že po zastabilizovaní situácie je 15% sumárny podiel Jednotky a Dvojky 
reálny. 
M. Kollár ukončil rozpravu. 
Členovia Rady RTVS sa s GR RTVS dohodli, že pokiaľ to bude možné, GR RTVS predloží 
programovú časť Koncepcie riadenia a rozvoja RTVS už na septembrové rokovanie rady. 
b. informácia o opatreniach na nápravu nedostatkov zistených finančnou kontrolou 
MK SR v súvislosti s čerpaním prostriedkov zo zmluvy so štátom za rok 2010 
M. Zemková informovala, že väčšina opatrení sa týka Sekcie ekonomiky a realizujú sa už 
v praxi. 
P. Ondro doplnil podrobnosti k jednotlivým opatreniam. 
M. Kollár sa spýtal, či už MK SR reagovalo na opatrenia RTVS. 
M. Zemková oznámila, že opatrenia boli na MK SR prijaté. 
c. informácia o ukončení analógového terestriálneho vysielania 
M. Kollár vysvetlil, že tento bod zaradil do programu z dôvodu, že v SR sa prešlo k prechodu 
na digitálne terestriálne vysielanie a k 31. augustu príde aj k vypnutiu dokrývačov, ktoré 
vysielajú analógový signál STV 1 a STV 2. Z tohto dôvodu sa chce spýtať, aký je celkový 
dopad na vysielanie STV z hľadiska pokrytia a ďalej ho zaujíma téma prechodu do 
verejnoprávneho multiplexu a vzťahov so spoločnosťou Towercom. 
M. Zemková uviedla, že digitálny terestriál RTVS nepomohol, vzhľadom na to, že ľudia majú 
zrazu k dispozícii 40 programov. RTVS má problém s interpretáciou 95% pokrytia, množia sa 
sťažnosti z jednotlivých obcí, že ich digitálny terestriál nepokrýva. 
M. Kollár sa spýtal, aký je ekonomický dopad toho, že časť platiteľov úhrady za služby 
verejnosti príde o terestriálne pokrytie a do akej miery sa to vníma ako potencionálne riziko 
vo vzťahu k výberu poplatkov v budúcom období. 
R. Oravec, riaditeľ Sekcie techniky a IT RTVS doplnil podrobnosti k prechodu na digitálne 
vysielanie. Informoval, že je problém s 95% pokrytím, kde v niektorých problémových 
miestach musí rozhodovať Telekomunikačný úrad. Uviedol, že podľa prieskumu z konca 
mája a začiatku júna čisto terestriálny príjem používa 13,1% domácností, z toho 50% 
domácností využíva aj digitálny príjem. Čiže cca 6% domácností využíva čisto analógový 
terestriálny príjem. 
P. Ondro doplnil informácie ekonomického charakteru. Uviedol, že I. polrok RTVS platilo 
duálne aj analógové vysielanie a bežalo aj digitálne vysielanie. Informoval, že RTVS zaslal 
svoje výhrady spoločnosti Towercom a očakáva sa ich stanovisko. 
V. Talian sa spýtal, či je zrejmé koľko domácností je odkázaných na terestriálne vysielanie 
a aká je miera odchýlky o pokrytí územia. 
R. Oravec odpovedal, že z 1,8 mil. domácností cca 900 tis. by mohlo byť vybavených 
digitálnym príjmom. Na druhú otázku odpovedal, že zmluva z roku 2009 je postavená na tzv. 
štatistickom vyhodnotení pokrytia. Vychádza sa z digitálneho modelu krajiny a výsledkov 
sčítania obyvateľstva v jednotlivých regiónoch a je to počítané software-om. Software podľa 
neho vyhodnotí, že pokrytie by na danom území malo byť, ale RTVS má skúsenosti, že na 
danom území nie je. Na tomto momentálne prebieha spor.  
I. Nagy sa zaujímala, ktoré sú tie najproblematickejšie oblasti. 
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R. Oravec odpovedal, že problémové oblasti sú tie odľahlé, ktoré sú ďaleko od husto 
obývaných miest.  
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h) 
zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS a informácia o verejných obstarávaniach 
M. Kollár informoval, že v rámci tohto bodu bol predložený aj materiál týkajúci prenájmu 
nehnuteľného majetku RTVS.  
M. Zemková odprezentovala predložený materiál. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 53/2011: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. m) zákona č. 532/2010 o RTVS v nadväznosti na § 12 
ods. 2 a § 13 ods. 1 písm. c) zákona č. 176/2004 o nakladaní s majetkom verejnoprávnych 
inštitúcií, schvaľuje návrh na prenájom nehnuteľného majetku: 

- Nebytový priestor RTVS organizačnej zložky SRO, štúdio Bratislava nájomcovi G. 
Knoblochovi a RNDr. R. Ráchelovej – LAMEDIX. 

T: priebežne 
Z: GR RTVS 
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kollár, A. Miklánek, I. Nagy,  

V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 1 / V. Talian /    
Neprítomný: 1 / M. Antol / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
M. Kollár požiadal o základnú informáciu k verejným obstarávaniam. 
P. Ondro informoval členov Rady RTVS o jednotlivých prebiehajúcich verejných 
obstarávaniach.  
M. Kollár informoval, že na dvoch verejných obstarávaniach sa zúčastnil ako pozorovateľ za 
Radu RTVS otvárania obálok a jedného sa zúčastnil aj M. Kabát. Spýtal sa, prečo pri 
zákazke na kontrolný a vstupný systém bola zvolená metóda rokovacie konanie bez 
zverejnenia, keďže pri všetkých ostatných, aj podlimitných zákazkách, bola použitá verejná 
súťaž. Ďalej sa spýtal, či sa stíhajú obstarať všetky technológie zo zmluvy so štátom a či je 
uzavreté obstarávanie na nákup automobilov a či je známy víťaz. 
P. Ondro uviedol, že kontrolný a dochádzkový systém sa obstarával cez rokovacie konanie 
bez zverejnenia z dôvodu, že sa to hradí aj z prostriedkov Ministerstva hospodárstva a tam 
je licencovaný len tento jeden dodávateľ. Predpokladá, že gro technológií cez zmluvu so 
štátom sa obstará ešte tento rok a ak by sa to nestihlo, tak sa to dá presunúť aj do budúceho 
roka. Súťaž na automobily je uzavretá a sú podpísané rámcové zmluvy s viacerými 
dodávateľmi. Na osobné automobily je podpísaná zmluva s dvoma dodávateľmi – 
Danubiaservice a Auto Rotos Rozbora, na podvozok pre SRo je podpísaná zmluva s jedným 
dodávateľom a na terénne autá s dvoma dodávateľmi. Názvy týchto dodávateľov doplní 
v priebehu rokovania. 
I. Nagy sa spýtala, či teraz bude STV vybavená na zodpovedajúcej úrovni. 
M. Zemková uviedla, že to sú len akútne veci, ktoré „horia“. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 54/2011: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o verejných obstarávaniach za predchádzajúce 
obdobie. 
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kollár, A. Miklánek, I. Nagy,  

V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0    
Neprítomní: 2 / M. Antol, V. Talian /  
Uznesenie bolo prijaté. 
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e. informácia o priebehu hromadného prepúšťania 
M. Zemková informovala, že presné čísla týkajúce sa hromadného prepúšťania sú 
v materiáli, ktorý dostali členovia rady k dispozícii. 
M. Kollár sa spýtal, čo znamená informácia, že hromadné prepúšťanie bude ukončené skôr 
a či je jasné, k akému dátumu. Ďalej sa spýtal, aký má byť konečný stav zamestnancov 
a koľko ľudí by malo ešte odísť. 
V. Slovák poznamenal, že investovať by sa malo nielen do techniky, ale aj do ľudí. 
M. Jesenko sa spýtal, či sú nejaké žaloby na neplatné skončenie pracovného pomeru 
v súvislosti s hromadným prepúšťaním. 
M. Zemková odpovedala, že hromadné prepúšťanie bude ukončené buď k 30.9 alebo 
k 31.10. Uviedla, že zatiaľ bolo prepustených cca 60% z plánovaného počtu zamestnancov. 
M. Jesenkovi odpovedala, že zatiaľ nemá žiadne informácie o žalobách súvisiacich 
s hromadným prepúšťaním. 
P. Ondro uviedol, že fyzický stav v organizačnej zložke STV bol k 31.12.2010 – 981 ľudí 
a stav k 1.8.2011 je 819 ľudí. V organizačnej zložke SRo prišlo k zníženiu zo 674 na 634. 
M. Zemková doplnila, že konečný plánovaný stav zamestnancov RTVS je 1200. 
 
f. informácia o zmenách v orgánoch spoločnosti RTVS, s.r.o. 
M. Zemková informovala, že RTVS realizovala zmeny v spoločnostiach RTVS s.r.o. tak, ako 
ich Rada RTVS navrhla. Uviedla, že konateľom sa stal p. Šujan. 
M. Kollár požiadal o predstavenie aktuálneho obsadenia manažmentu RTVS na úrovni N-1, 
vzhľadom na to, že na internetovej stránke www.rtvs.sk nie sú tieto informácie uvedené a na 
stránkach www.stv.sk a www.rozhlas.sk sú uvedené nepresne. 
M. Zemková predstavila riaditeľov jednotlivých sekcií: 
Sekcia programu – Ľ. Machaj, 
Sekcia ekonomiky – P. Ondro, 
Sekcia GR RTVS a Sekcia ľudských zdrojov – D. Vašinová, 
Sekcia výroby – M. Matisová, 
Sekcia strategického rozvoja a techniky – R. Oravec, 
Sekcia komunikácie – Ľ. Černák, 
Media RTVS – Ľ. Košút, výkonný riaditeľ, 
regionálne štúdio Banská Bystrica – J. Zaťko, riaditeľ, 
regionálne štúdio Košice – J. Hidvéghy, riaditeľ. 
 
4. Návrh novely Štatútu a rokovacieho poriadku Rady RTVS  
M. Kollár zhrnul dôvodovú správu, s ktorou materiál predložil: 
„Pri prerokúvaní návrhu prvého Štatútu Rady RTVS v marci tohto roka sme spolu so 
zákonodarcom skonštatovali, že vzhľadom na to, že ide o prvý štatút kontrolného orgánu 
novej inštitúcie a aj vzhľadom na niektoré nevyjasnené otázky, by bolo vhodné sa k jeho 
zneniu vrátiť po polroku jeho napĺňania a navrhnúť prípadné zmeny a doplnenia. 
Na základe doterajšej praxe navrhujem doplniť do štatútu Rady  RTVS v článku 7 Iné 
ustanovenia dve ustanovenia, ktorých cieľom je zabezpečiť: 
1. lepšie priebežné informovanie členov Rady RTVS o procesoch, ktoré sa realizujú 

v RTVS; 
2. zvýšenie informovanosti o zmluvách uzatváraných v RTVS. 
Ad 1: 
Navrhujem vrátiť sa k praxi, ktorá fungovala pri Rade Slovenskej televízie, ktorej členovia 
dostávali na vedomie informáciu o rozhodnutiach generálneho riaditeľa STV a tiež zápisy 
z porád kolégia generálneho riaditeľa STV, čo zabezpečilo dostatočný prísun operatívnych 
informácií členom Rady STV o dianí v danej inštitúcii a ušetrilo čas a energiu na strane rady 
aj GR STV. 
Ad 2: 
Navrhujem sa vrátiť k ustanoveniu, ktoré bolo platné do 31. 12. 2010, zvýšiť však hranicu 
finančného plnenia zmlúv, o ktorých má GR RTVS informovať radu na 10 000 eur. Od 1. 1. 
2011 sú síce všetky zmluvy zverejňované, vzhľadom na spôsob ich zverejňovania je však 
takáto informácia pre členov rady neprehľadná a bez výpovednej hodnoty, preto navrhujem 
návrat k predchádzajúcej praxi, ktorá členom rady zabezpečí dostatočnú informovanosť 
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o významnejších zmluvných vzťahoch, do ktorých vstúpila RTVS a zároveň (vzhľadom na 
zvolenú hranicu a z nej vyplývajúci počet zmlúv) administratívne nezaťaží sekciu GR RTVS.“ 
M. Jesenko, ako spravodajca tohto bodu, skonštatoval, že s navrhovanou zmenou štatútu 
možno iba súhlasiť, pretože každá snaha o zvýšenie a zefektívnenie kontrolných funkcií 
Rady RTVS je pozitívna. Zo zákonného hľadiska nevidí žiaden problém v takomto doplnení. 
Dodal, že je potrebné sa zamyslieť aj nad aktualizáciou rokovacieho poriadku rady. Navrhol, 
aby sa stanovil nejaký termín, v ktorom sa pripraví aj novela rokovacieho poriadku a potom 
sa to prerokuje naraz a naraz sa to dá aj na schválenie do NR SR. 
M. Kollár navrhol, aby sa prerušilo rokovanie o tomto bode programu, aby M. Jesenko ako 
garant pripravil návrh novelizácie rokovacieho poriadku tak, aby sa to mohlo na budúcom 
rokovaní rady prerokovať. 
V. Talian doplnil návrh M. Kollára, aby bola zriadená za týmto účelom aj pracovná skupina, 
ktorá komplexnú novelu pripraví. Predložil v tomto znení procedurálny návrh: 
Rada RTVS zriaďuje pracovnú skupinu, ktorá do 19.9.2011 pripraví návrh novely Štatútu 
Rady RTVS a Rokovacieho poriadku Rady RTVS vo všetkých aspektoch. Zloženie skupiny: 
M. Jesenko, V. Talian a M. Kollár. 
M. Kollár dal hlasovať o procedurálnom návrhu V. Taliana: 
Členovia Rady RTVS vyjadrili všeobecný súhlas. 
M. Kollár prerušil rokovanie o tomto bode. 
 
5. Návrh plánu kontrolnej činnosti Rady RTVS v zmysle par. 8 ods 1 písm b) na II.  
 polrok 2011  
M. Kollár zrekapituloval dôvodovú správu k predloženému materiálu: 
„Rada RTVS v zmysle par. 8 ods. 1 písm. b) zákona č. 532/2010 Z. z. o Rozhlase a televízii 
Slovenska „dohliada na hospodárnosť, efektívnosť a účelnosť nakladania s verejnými 
prostriedkami Rozhlasu a televízie Slovenska...“. Keďže sa v prvom polroku 2011 rada 
primárne venovala úlohám, ktoré jej vyplývali zo zákona v súvislosti so vznikom novej 
inštitúcie od 1. 1. 2011 (schvaľovanie dokumentov a materiálov vyplývajúcich zo zákona 
nevyhnutných pre chod novej inštitúcie), považujem za vhodné a potrebné, aby v druhom 
polroku 2011 rada venovala pozornosť tiež realizácii svojej kontrolnej zodpovednosti vo 
vzťahu k efektívnosti a účelnosti nakladania s verejnými prostriedkami v RTVS.  
Keďže táto kontrolná činnosť by mala mať konkrétne parametre, na ktorých sa zhodne rada 
ako kolektívny orgán, predkladám návrh obsahu kontrolnej činnosti rady v zmysle citovaného 
paragrafu zákona o RTVS do konca roka 2011. 
Schválenie takéhoto plánu kontrolnej činnosti samozrejme nijako nebráni zaradeniu ďalších 
bodov kontroly ad hoc podľa potreby alebo podľa aktuálnych podnetov členov rady. 
Z pohľadu návrhu konkrétnej kontrolnej činnosti sa návrh zameriava na:  
• aktuálne problémy (účelnosť a efektivita nákupu IT),  
• oblasti, kde vznikali problémy v minulosti (centrálny register zmlúv) 
• oblasti, kde kvôli časovému aspektu nemáme aktuálne informácie (rámcové zmluvy 

uzavreté pred 1. 1. 2011 v STV a SRo – v čase, keď ešte nebolo povinné zverejňovanie 
zmlúv, ktorých platnosť trvá),  

• všeobecné okruhy týkajúce sa transparentnosti fungovania RTVS – dodržiavanie 
ustanovení zákona o VO, spôsob zverejňovania zmlúv, faktúr a objednávok.“ 

 
A. Miklánek, ako spravodajca tohto bodu, skonštatoval, že návrh považuje za dobrý, ale 
odporúča špecifikovať právne nástroje, ktoré sú k dispozícii na vykonanie kontroly. Navrhuje 
rovnaký postup ako v predchádzajúcom bode. 
M. Kollár navrhol, aby sa prerušilo rokovanie o tomto bode a aby rovnaká pracovná skupina 
ako v prípade novelizácie štatútu rady vypracovala návrh vzniku orgánu na vykonávanie 
kontrolnej činnosti vrátane jeho štatútu a rokovacieho poriadku s tým, že na septembrovom 
rokovaní sa schváli aj plán činnosti. 
Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas s predloženým návrhom. 
 
a. Kontrola účelnosti a efektívnosti nákupu výpočtovej techniky (Fa DI 420 037)  
M. Kollár skonštatoval, že považuje za nevyhnutné, aby sa týmto nákupom Rada RTVS 
zaoberala, keďže je otvorená otázka, či je všetko v poriadku. Informoval, že je k dispozícii aj 
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stanovisko GR RTVS. Vysvetlil, že aj z takéhoto dôvodu navrhol spustenie kontrolnej činnosti 
Rady RTVS, pretože by bol rád, aby Rada RTVS mala v takýchto prípadoch argumenty 
a mohla minimalizovať mediálny tlak a prípadnú dezinterpretáciu. 
M. Zemková uviedla, že nákupy IT vždy boli a vždy budú problémom, ktorý bude 
medializovaný. Informovala, že večer pred zasadnutím sa objavil aj problém s nákupom od 
spoločnosti Ditec. Vysvetlila, že v októbri 2010 sa pristúpilo k vyhláseniu čiastkovej výzvy 
a oslovili sa dve spoločnosti (Datalan a Ditec), pretože boli už vysúťažené. Tieto spoločnosti 
predložili ponuky a viazanosť ponúk bola do konca roku 2010. Skonštatovala, že už 
15.12.2010 vedela, že sa zriadi RTVS, preto si vyhradila právo, aby objednávateľ, v prípade 
napríklad rozpočtového provizória, mohol meniť rozsah zmluvy. Uviedla, že zmluva 
s Datalanom sa týkala periodickej obmeny PC v SRo a zmluva s Ditecom sa týkala 
implementácie systému Public sector management a súvisela s nálezom NKÚ, ktorý 
skonštatoval, že SRo nevie vykazovať zo svojho systému údaje, ktoré štátny rozpočet 
potrebuje. Dokumentácia k týmto procesom pozostáva z 10 kg vážiaceho spisu a je 
pripravená kedykoľvek ho predložiť kontrolnej skupine.  
M. Kollár informoval členov Rady RTVS, že deň pred rokovaním dostal list od D. Matuškovej, 
ktorá bola šéfkou IT v STV a nevidel inú možnosť, ako ho čo najskôr posunúť členom Rady 
RTVS a GR RTVS. 
Z členov Rady RTVS otázky položili D. Hushegyiová, A. Miklánek a M. Kollár. 
Členovia Rady RTVS sa pýtali, či aj zamestnanci STV budú pracovať s predmetnými PC, či 
bola týmito nákupmi prečerpaná rámcová zmluva s Ditecom a Datalanom a kde fyzicky sú 
predmetné PC umiestnené. 
B. Široký, vedúci odboru IT, uviedol, že účtovne sú tieto PC zaradené v SRo, ale slúžia aj 
zamestnancom, ktorí fungujú už v zlúčenom odbore pod RTVS. 
R. Oravec vysvetli, že rámcové zmluvy sú uzatvorené ako nadlimitné, čiže nie je pri nich limit 
na prečerpanie. 
A. Miklánek sa spýtal, ako sa dajú vysvetliť rozdiely v cenách, ktoré neboli zanedbateľné, na 
faktúre a na ponukách, ktoré si nechali spracovať niektorí pracovníci médií. 
R. Oravec vysvetlil, že z konkrétneho modelu, ktorý bol kúpený sa vyrába 22 modifikácií 
a treba porovnávať podrobnú technickú špecifikáciu a porovnávať treba aj ceny servisných 
balíkov. Upozornil, že nákup bol uskutočnený v novembri 2010 a keď sa porovnávajú ceny 
s augustom 2011, tak tam je posun. Uviedol, že aj teraz sa tieto PC predávajú drahšie ako 
ich kúpil RTVS. 
M. Kollár vysvetlil, že túto problematiku zaradil do rokovania preto, aby Rada RTVS získala 
nejaké informácie a v tejto chvíli je úlohou Rady RTVS využiť svoju kontrolnú právomoc 
a pozrieť sa na fakty. Navrhne v tomto konkrétnom prípade zriadenie ad hoc kontrolnej 
skupiny Rady RTVS, ktorá vykoná kontrolu a podá správu Rade RTVS. Uviedol, že 
predmetnou kontrolou potrebuje získať odpovede na otázky, ktoré ho vyrušujú: na základe 
akého zmluvného vzťahu sa nákup realizoval; akým spôsobom prebehlo obstarávanie; či 
bolo nevyhnutné zazmluvniť tieto veci 31.12.2010; či z neskorého dodania vyplynuli nejaké 
sankcie pre dodávateľa; či bol alebo nebol prekročený objem pri tomto nákupe; či boli 
dodržané zákonné povinnosti obstarávateľa, pretože niektoré čiastkové zmluvy dodnes 
nenašiel zverejnené vo vestníku; či sa v zmysle rámcovej dohody mohli nakupovať aj 
software-ové riešenia a vyrušuje ho aj personálne prepojenie firmy, ktorá dodáva IT 
a vyhrala aj časť súťaže na dodávku automobilov. Z týchto dôvodov bude navrhovať vznik 
spomenutej kontrolnej skupiny. 
M. Zemková uviedla, že ak by tieto otázky dostala 2 dni pred zasadnutím, tak by na ne 
poskytla odpovede. Keďže predmetný spis má 10 kg nevie na to reagovať hneď, ale vie 
všetky informácie vyhľadať. 
M. Kollár vysvetlil, že to avizoval ako otázky, na ktoré potrebuje Rada RTVS získať vlastné 
odpovede vykonaním kontroly, pri ktorej sa v kľude naštudujú všetky materiály. 
V. Talian nepovažuje za dobré, aby sa Rada RTVS zaoberala nočným listom D. Matuškovej 
a odpoveďou GR RTVS, ktoré bez konzultácie je ťažko pochopiť a stráviť.  
I. Nagy navrhla, aby sa členovia Rady RTVS pozreli na niektoré veci aj v praxi a išli na 
návštevu do štúdií a pozreli sa na techniku, s ktorou zamestnanci pracujú. 
V. Slovák uviedol, že dodávanie materiálov na rokovanie by sa malo riadiť rokovacím 
poriadkom, pretože keď niektorí členovia rady cestujú deň vopred, tak potom nevedia, o čom 
rokujú. 
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M. Kollár vysvetlil, že v momente, keď je v programe takýto bod programu a dostane k tomu 
deň pred rokovaním takéto stanovisko, tak môže urobiť dve veci – buď to môže posunúť 
členom rady alebo neposunúť. Rozhodol sa to posunúť, aby nebol obvinený zo zatajenia 
nejakého stanoviska. 
M. Kollár navrhol obedňajšiu prestávku do 13,45 h., počas ktorej pripraví návrh uznesenia. 
M. Kollár po obedňajšej prestávke predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 55/2011: 
Rada RTVS menuje M. Jesenka, M. Kollára, A. Miklánka a V. Taliana do kontrolnej komisie, 
ktorá  vykoná kontrolu rámcových dohôd uzavretých Slovenskou televíziou a Slovenským 
rozhlasom pred 1. 1. 2011, ktorých platnosť presahuje do roku 2011 a čiastkových zmlúv 
uzavretých na základe takýchto rámcových dohôd, najmä z hľadiska dodržiavania 
ustanovení zákona č. 25/2006 Z. z. o verejnom obstarávaní v znení neskorších predpisov a 
účelnosti a efektívnosti nákupu tovarov a služieb na základe takýchto zmlúv v roku 2011 a 
predloží rade správu o zisteniach z kontroly vrátane stanoviska manažmentu. Zároveň 
poveruje koordináciou činnosti komisie predsedu Rady RTVS. 
T: 19. 9. 2011 
Z: predseda Rady RTVS 
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, A. Miklánek, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0    
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kabát /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
6. Správa o činnosti a hospodárení RTVS a o plnení záväzných ukazovateľov za I.  
 polrok 2011  
M. Kollár požiadal o uvedenie predloženého materiálu. 
M. Zemková odprezentovala predložený materiál.  
P. Ondro priblížil ekonomickú časť materiálu. Uviedol, že za 7 mesiacov hospodárilo RTVS 
s prebytkom 6,9 mil. €, z toho STV mala prebytok 7,29 mil. € a SRo mal schodok 0,3 mil. €. 
Zlepšenie hospodárenia súvisí s dotáciou zo zmluvy so štátom. Za I. polrok bol prebytok 
v RTVS 5,4 mil. € a celoročný plán je 5,3 mil. €. Uviedol, že v priebehu I. polroka bolo 
uhradených 2,8 mil. € zo starých záväzkov. Poznamenal, že tieto hospodárske výsledky 
stále nedovolia splácať starý dlh a aktuálny stav starých záväzkov je 33,35 mil. €. 
Podrobnejšie čísla sú podľa neho uvedené v materiáli. 
M. Kollár prečítal stanovisko M. Kabáta, spravodajcu tohto bodu: 
„Rada RTVS svojim uznesením č 27/2011 schválila rozpočet RTVS na rok 2011 s celkovým 
schodkom 1.027.417 EUR. Napriek tomu ho možno považovať za ambiciózny a to najmä 
vzhľadom na veľmi nepriaznivý stav hospodárenia STV v období pred vznikom RTVS.  
Jednou z hlavných úloh nového manažmentu bolo  naštartovať celoplošný a hĺbkový 
ozdravný proces, ktorého súčasťou boli viaceré opatrenia ako napríklad racionalizácia 
a optimalizácia riadenia, efektivizácia ekonomických činností, prehodnotenie zmluvných 
vzťahov ale aj znižovanie počtu zamestnancov. V súvislosti so zlúčením SRo a STV bolo 
žiaduce tiež konsolidovať rôzne činnosti v rámci novovzniknutej inštitúcie a prispôsobovať sa 
tiež novému legislatívnemu stavu. Správa o hospodárení RTVS a plnení záväzných 
ukazovateľov za 1. polrok 2011 poskytuje zrozumiteľný a úplný obraz o finančnej situácii 
a hospodárení inštitúcie, jej organizačných zložiek, ako aj dcérskych spoločností. Príjmy 
RTVS za 1. polrok predstavujú čiastku 54.592.871 EUR, výdavky RTVS za rovnaké obdobie 
predstavujú čiastku 44.523.540 EUR, čo znamená prebytkové hospodárenie vo výške 
10.069.331 EUR, vyjadrené v metodike ESA 95 5.441.035 EUR. Prebytok bol dosiahnutý 
nižším čerpaním výdavkov a vyšším plnením príjmov oproti plánovanej výške. Tu je potrebne 
zdôrazniť, že spomínané hospodárenie sa podarilo dosiahnuť napriek tomu, že RTVS neboli 
poskytnuté žiadne finančné prostriedky za účelom oddlženia. Najviac teší fakt, že prebytok 
sa podarilo dosiahnuť v oboch organizačných zložkách RTVS a  sumárne aj v rámci 
dcérskych spoločností.  Aj cez spomínané pozitíva si dovolím upozorniť na stále vysoký stav 
pohľadávok, ako aj záväzkov po lehote splatnosti, pomalšie čerpanie prostriedkov viazaných 
na zmluvu so štátom, ako aj potrebu akcelerácie kapitálových výdavkov, ale tu treba povedať 
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že nízka miera investícií súvisela so zavedením rozpočtového provizória, v rámci ktorého sa 
nesmeli realizovať žiadne nové investície. Záverom chcem zdôrazniť, že prijate úsporné 
opatrenia už prejavili svoj účinok, pričom vo výraznejšej miere sa ešte len prejavia 
v nasledujúcom období. Nastúpený trend dovoľuje kalkulovať s optimistickými očakávaniami 
v hospodárení RTVS a to nie len v z mysle splnenia záväzných ukazovateľov, ale dokonca 
ich možného prekročenia. Rade navrhujem uznesením zobrať predložený materiál na 
vedomie.“ 
M. Kollár sa spýtal, či je RTVS v 2. polroku schopná dobehnúť nižšie plnenie výroby 
programov z 1. polroka, keďže Jednotka plnila plán výroby programov na 47 % a Dvojka na 
31 %.  
I. Nagy sa spýtala, na nízke plnenie príjmov z edičnej činnosti, z predaja tovaru 
a z účelových zariadení. 
Ľ. Machaj uviedol, že nižšie plnenie výroby programov je spôsobené tým, že zmluva so 
štátom sa realizuje až od apríla. Je presvedčený o tom, že plán výroby sa podarí naplniť. 
I. Nagy odpovedal, že sa momentálne vydáva veľmi málo vecí a nevie či bude nejaká edičná 
činnosť v 2. polroku.  
P. Ondro k účelovým rekreačným zariadeniam uviedol, že podľa analýzy hospodárenia za 
pol roka bola strata cca 40 tis. € a vyťaženosť na 6,8 %. Pristúpilo sa k dvom opatreniam – 
predaj prostredníctvom súťaže a zakonzervovanie činnosti. 
M. Kollár sa spýtal na plnenie príjmov a na výhľad do konca roka v súvislosti s úhradami za 
služby verejnosti a príjmov z reklamy. 
P. Ondro odpovedal, že je prognózovaný výpadok z príjmov z koncesií vo výške 700 tis. €. 
Pri príjmoch z reklamy je prognózovaný výpadok pri SRo cca 600 tis. €. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 56/2011: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Správu o činnosti a hospodárení RTVS za prvý 
polrok 2011 a konštatuje, že: 
- hospodárenie RTVS za obdobie I. polroku 2011 sa vyvíjalo pozitívne a predstavuje 

z hľadiska čerpania rozpočtu príjmov a výdavkov prebytok (v metodike ESA 95) vo výške 
5 441 035 €, ktorý bol dosiahnutý nižším čerpaním výdavkov bez výdavkových 
finančných operácií (plnenie rozpočtu na 42,74 %), pričom príjmy bez príjmových 
finančných operácií boli plnené na 50,62 % a ukladá predsedovi Rady RTVS predložiť 
túto správu Výboru pre kultúru a médiá NR SR. 

Rada RTVS zároveň žiada GR RTVS o predloženie správy o hospodárení a plnení 
záväzných ukazovateľov rozpočtu za 3. štvrťrok 2011. 
T: 24. 8. 2011 (predseda Rady RTVS) 
10. 11. 2011 (GR RTVS) 
Z: predseda RTVS, GR RTVS 
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, A. Miklánek, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0    
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kabát /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
7. Sťažnosti a podnety 
M. Kollár navrhol v rámci tohto bodu vyriešiť, ako odvolací orgán, sťažnosť na rozhodnutie 
RTVS, ako povinného orgánu, podľa zákona č. 211/2000 o slobode informácií. 
Zrekapituloval, že Ľ. Novák sa odvolal proti rozhodnutiu RTVS, ktorá odmietla časť jeho 
žiadosti o poskytnutie informácií z 8.7.2011. Zo stanoviska RTVS vyplýva, že Ľ. Novák 
prekročil stanovenú lehotu 15 dní na odvolanie. Spresnil, že rozhodnutie RTVS si prevzal 
18.7.2011 a RTVS bolo jeho odvolanie doručené 9.8.2011, čo je 22 dní. Navrhol odmietnuť 
toto odvolanie vzhľadom na to, že bola prekročená lehota. 
M. Jesenko potvrdil, že z procesných dôvodov by Rada RTVS mala odmietnuť odvolanie pre 
oneskorenosť. Je potrebné podľa neho vydať rozhodnutie Rady RTVS. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
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Uznesenie č. 57/2011: 
Rada RTVS v zmysle par. 8 ods. 1. písm. p) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS a par. 19 ods. 
3 zákona č. 211/2000 Z. z. o slobodnom prístupe k informáciám rozhodla o zamietnutí 
odvolania JUDr. Ľ. Nováka proti Rozhodnutiu Rozhlasu a televízie Slovenska o odmietnutí 
časti Žiadosti o poskytnutie informácií zo dňa 8. 7. 2011 z dôvodu, že toto odvolanie bolo 
podané po uplynutí zákonnej lehoty 15 dní v zmysle par. 19 ods. 1 zákona č. 211/2000 Z. z. 
o slobodnom prístupe k informáciám a poveruje predsedu vypracovaním rozhodnutia v tomto 
zmysle a jeho doručením žiadateľovi. 
T: ihneď 
Z: predseda Rady RTVS  
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, A. Miklánek, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0    
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kabát /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
8. Rôzne 
a. korešpondencia 
M. Kollár informoval členov Rady RTVS o došlej a odoslanej pošte. Požiadal GR RTVS 
o sumár tohtoročných rozhodnutí Rady pre vysielanie a retransmisiu a ich vývoji. 
 
M. Kollár ukončil rokovanie Rady RTVS s tým, že najbližšie zasadnutie bude 22.9.2011. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V Bratislave 23.08.2011. 
 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 

 
 
Miroslav Kollár 

       predseda Rady  
Rozhlasu a televízie Slovenska 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne usporiadaný 
podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk 


